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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 28 januari 2014 

Telefonvägen 30, Besöksrum 1 kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i 

   egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

Förhinder 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

 

Dag för justering 2014-01-28 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk  Gunnar Carlsson 

Ordförande   Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Gunnar Carlsson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Val av ordförande och vice ordförande 

Marianne Svensk omvaldes till ordförande och efter sluten omröstning 

omvaldes Kerstin Svenson till vice ordförande.  

 

§ 5. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådets möte med nämndens gruppledare 2013-12-17 

Pensionärsrådet tog upp två kvarstående frågor dels om var man kan hitta stadens 

styrdokument och dels om vad som avses med extern finansiering och 

samfinansiering som nämns i ärendet om ”Idéburen stadsförbättring”. 

 

Ang. styrdokument mejlar Anneli några länkar till stadens webb. 

 

Extern finansiering och samfinansiering kan vara andra intressenter som 

Stockholms stad/stadsdelsnämnden samarbetar med t.ex. andra nämnder, lokala 

företrädare från näringslivet, föreningar och fastighetsägare.  

 

I övrigt godkändes protokollet som lades till handlingarna.  

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2013-12-12 

Pensionärsrådet tog del av rådet för funktionshinderfrågors protokoll, som lades 

till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2013-12-19 

Ang. § 3 Upprustning av amfiteatern i Hägersten, svar på medborgarförslag. 

Pensionärsrådet stödjer reservationen och medborgarförslaget om att 

amfiteatern ska rustas upp. Teatern är unik och det borde ligga i 

stadsdelsnämndens intresse att se till att den rustas upp. Kultur och 

samlingslokaler för ett aktivt föreningsliv är viktigt för en levande stadsdel.  

 

Ang. § 4 Verksamhetsplan 2014 

Pensionärsrådet stödjer reservationerna, som också belyser de frågor som 

pensionärsrådet tagit upp under fler år, såsom en generösare biståndsbedömning 

för att göra det möjlighet för fler äldre att få bo på servicehus, bättre mat, behov 

av samlingslokaler för föreningarna och en bättre vinterväghållning.  

Pensionärsrådet stödjer också det särskilda uttalandet om att ålder och ensamhet 

ska spela större roll vid biståndsbedömningen till servicehus. 
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Kommunstyrelsens pensionärsråd 2013-12-10, (2014-01-14) 

Ang.§ 11 Fördelning av föreningsbidrag år 2014. 

Pensionärsrådet anser liksom KPR att bidragen till PRO och SPF höjs till minst 

50 kr per medlem. 

 

Ang.§ 15 om medel till Ungdomsbesök på vård- och omsorgsboende. 

Pensionärsrådet tycker detta är en bra verksamhet samt att det är bra att alla 

ungdomar som anställts för att besöka vård- och omsorgsboende erbjuds 

introduktion. 

 

Ang.§ 17 Anmälan av brukarundersökningar 2013 för samtliga verksamheter 

inom stadens äldreomsorg. 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:S yttrande om att 

brukarundersökningarna kan vara ett viktigt inslag i uppföljningen av 

verksamheter. Resultatet av dessa undersökningar kan dock vara ett bräckligt 

instrument där stor betydelse måste läggas på hur och av vem som lämnat 

uppgiften. 

 

Anneli Rydström informerade om att fr.o.m. i år är det Socialstyrelsen som 

genomför undersökningen. Staden gör ingen egen separat brukarundersökning, 

men tidigare jämförbara frågor finns med i Socialstyrelsens undersökning. 

 

Demensteam 

Pensionärsrådet ställde fråga om sjuksköterska som ingår i demensteam är 

demenssjuksköterska. Yvonne Goldberg svarade att vid den kommunala 

hemtjänsten, Hägersten-Liljeholmens hemtjänst, finns en specialiserad 

hemtjänstgrupp med inriktning demens. ”Demensgruppen” har inga egna 

kommunala sjuksköterskor utan samverkar med vårdcentralernas 

distriktssköterskor. I mars har förvaltningen möte med vårdcentralerna och kan 

då ta med sig frågan om hur landstinget ser på behovet av demenssjuksköterska 

för demensteamet att samverka med. 

 

§ 6. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

Yvonne Goldberg informerade om att projektet Bättre Samverkan Bättre Liv 

avslutades vid årsskiftet men att man kommer att fortsatta att samarbeta utifrån 

de gemensamma rutiner och arbetssätt som utarbetats i projektet. Både 

stadsdelsförvaltningen och vårdcentralerna väntas få centrala medel från sina 

respektive organisationer, vilket är positivt.  

 

Föreslogs att projektledaren Marie Bergström bjuds in till pensionärsrådets 

nästa sammanträde den 11 mars. Anneli Rydström skickar/mejlar projektets 

slutrapport till pensionärsrådet. 

 

Yvonne informerade också om hemtjänstens arbete med det nya digitala tids- 

och registreringssystemet. Under januari har detta varit arbetskrävande då 

tidsrapporteringen hanterats manuellt men från och med februari ska 

handdatorer och tidsregistreringen fungera som de ska. 

 



                           Protokoll nr 1 2014 

Sida 4 (6)  

 

 
 

 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

 

Telefonvägen 30 

Box 490 

129 04 Hägersten 

Växel 08-508 22 000 

Fax 08-508 22 099 

hagersten-liljeholmen@stockholm.se 

www.stockholm.se/h-l 

 

Ingrid Widebäck tog upp att även beställarsidans arbete berörts av 

förändringen. Alla brukare har fått nya beslut och arbetet med omregistrering 

av alla beslut är genomfört och klart. 

 

Pensionärsrådet undrade om det kommit några nya direktiv för 

biståndsbedömningen. Ingrid Widebäck svarade att det inte kommit några nya 

riktlinjer för biståndsbedömningen, utan biståndshandläggarna följer gällande 

riktlinjer.  

 

§ 7.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2014-01-30 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 2: Förslag på förbättringar i Axelsberg Mälarhöjden, 

medborgarförslag 

Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget. 

 

Ärende 3: Medborgarmöten 

Pensionärsrådet ställer sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ärende 4: Verksamhetsberättelse och bokslut 

I verksamhetsberättelsen för 2013 sägs att stadsdelen uppfyller sina mål för 

kultur och föreningsliv men pensionärsrådet kan inte se att det har förverkligats. 

 

Pensionärsrådet undrade om befolkningsuppgifterna stämmer. 

Anneli Rydström skickar/mejlar Swecos senaste prognos med uppgifter om 

befolkning 65 år och äldre samt äldreomsorgsbehov.  

 

Pensionärsrådet anser att en beskrivning av rådens arbete bör tas med i 

verksamhetsberättelsen. 

 

Ärende 7: Överenskommelse om kostnadsfördelning av läkemedel och 

läkemedelsnära produkter mellan Stockholms läns landsting och länets 

kommuner 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 10: Aktualitetsprövning av Promenadstaden – Översiktsplan för 

Stockholm 

Pensionärsrådet anser att det är angeläget att redan i översiktsplanen ta med 

behovet av t.ex. samlingslokaler, så att det kan planeras in i god tid. Tillgång 

till samlingslokaler är viktigt för att kunna bedriva en aktiv 

föreningsverksamhet för både unga och gamla i stadsdelen.  

 

Ärende 11: Översyn av hastighetsgränser Spånga-Tensta, Kungsholmen samt 

del av Hägersten-Liljeholmen 

Pensionärsrådets har lämnat synpunkter angående hastighetsgränser, se bilaga. 

Förslaget till synpunkter har tagits fram och sammanställts av Gunnar Carlsson 

samt godkänts av pensionärsrådet. 
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Ärende 12: Samrådsmöten för nya detaljplaner inom Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsområde. 

Pensionärsrådet stödjer förvaltningens förslag.  

 

Ärende 13: Översyn av trafiksituationen på Slättgårdsvägen för att öka 

trafiksäkerheten 

Även gällande detta ärende, se bilagan om pensionärsrådets synpunkter på 

hastighetsgränser.  

 

Ärende 15: Ledamöter och ersättare i stadsdelsnämnden 2014 

För kännedom till pensionärsrådet. 

 

§ 8. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne informerade om att 

Aspuddens förtroenderåd inte kommer att fortsatta med sin verksamhet, utan 

rådet avvecklas. PRO övertar förtroenderådets uppgift om att anordna den 

årliga midsommarfesten. 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson:  

Den 14 januari bjöd förtroenderådet de nyinflyttade, 20 personer, på kaffe och 

kaka, vilket var mycket trevligt och uppskattat. Nästa förtroenderådsmöte är 

den 4 februari och den 26 februari hålls årsmöte. Den 6 maj blir det vårlunch på 

Trekantens servicehus. 

  

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil hade inget aktuell för 

dagen men återkommer med information om förtroenderådets aktiviteter vid 

nästa sammanträde. 

 

§ 9. Övriga frågor 

 

Hjärtstartare   

Lars Åsberg m.fl. undrade om det finns hjärtstartare på äldreomsorgens 

verksamheter. Yvonne Goldberg återkommer med svar. 

 

Fixartjänsten 

Lars Åsberg redogjorde för brev som SPF fått från enskild person om 

synpunkter och klagomål på fixartjänsten. Yvonne Goldberg anser att det är 

angeläget att klagomålen utreds. 

 

Det är också bra om personen kontaktar enhetschef Marie Bergström på 

Fruängsgårdens servicehus.    

 

Besöka äldre 

Lars Åsberg tog upp fråga om vad som gäller för frivilliga som vill göra en 

insats genom att besöka äldre, vilket diskuterades.  
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Förvaltningen menade att detta generellt sett sköts av frivillig- och 

pensionärsorganisationer t.ex. genom vänstjänstverksamhet, då det är viktigt att 

besöken organiseras på ett tryggt och säkert sätt för den äldre.  

 

Svar om seniorboendet vid Axelsberg 

Rolf Lindquist informerade om att han fått svar från Micasa om att de tomma 

seniorlägenheterna vid Axelsberg kommer att rustas upp och vara klara för 

uthyrning fr.o.m. april 2014. 

 

Trygghetslarm 

Pensionärsrådet undrade hur trygghetslarmen fungerar i Stockholms stad samt 

när man kommer att gå över till digitala larm. 

 

Ingrid Widebäck berättade att det är Trygghetsjouren som sköter 

trygghetslarmen. Äldreförvaltningens information om trygghetslarmen 

skickas/mejlas till rådet. 

 

Datautbildning 

Bertil Andersson berättade att ABF anordnar datakurser, ej avgiftsfria, på 

Hägerstensåsens medborgarhus. Rolf Lindquist informerade att ABF har 

avgiftsfria kurser i Skärholmen. SPF har därför avvaktat förvaltningens 

erbjudande om datakurser vid Nätverket.  

 

Mat och måltider för hemtjänstens äldre 

Förvaltningen har svarat på SVT:s enkät om mat och måltider för äldre. Fråga 

om detta har också inkommit till förvaltningen från enskild person. Anneli 

Rydström redogjorde för hur det fungerar inom den kommunala hemtjänsten. 

Hemtjänstens utgångspunkt är att anpassa insatserna utifrån den äldres 

individuella behov och önskemål, vilket också gäller maten och måltiden. Om 

den äldre önskar matlåda, kan personalen hämta matlåda från restaurangen på 

Trekantens servicehus och från restaurangen på Fruängsgårdens servicehus 

eller från restaurang i närområdet där den äldre bor. Både varm och kall 

matlåda kan levereras utifrån den äldres önskemål. En del äldre har hjälp med 

enklare matlagning och hos en del äldre stannar personalen medan den äldre 

äter.  

 

§ 10. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 11 mars start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Besöksrum 1, plan 9. 

 

§ 11.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 


